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Sent: Fri 6/23/2017 7:21:25 AM

Subject: Re: Tekst voor de premier

Beste Rene.

Paar opmerkingen:
Misschien nog iets duidelijjker maken waarin versterkingsoperatie meer is dan pure uitvoering? Bv: ZBO voor louter

techmsche wtvoering, versterking vereist ook visie en bestuurlijke moed

Herinrichtingswet: meer draagvlak en daardoor snellere acceptatie (is dat reéel?) of het gaat hier ook meer visie en

bestuurlijke moed?

Even over doorpraten, zei het ook al, ....

Ik hecht er aan om .....

NAM ongerust over recente grilligheid : nog even nader duiden? Van 24->21,6?

Tobben of krachtiger term? Brisant dossier?

Bij nationale consensus ook verwijzen naar Shell en Exxon?

Je stelt het op prijs ofje dringt er op aan...? In afsluitende zin

Geeft iets meer van urgentie en nadruk aan

Succes met afronding

Bl

Op 23 jun. 2017 om 00:05 heeft René Paas het volgende geschreven:

Dank voor de voorzet.

Ik heb er toch weer iets heel anders van gemaakt.
Kik maar even of het zo kan. Ambitie: morgen uit.

Bijlagen:
1. de lobbynotitie (onveranderd)
2. een bondig overzicht van het perspectiefdeel (ook Gronings bod?) Denk maar even mee hoe die bijlage er

ideaal gesproken uit moet zien.

Beste Mark,

Ik vond het indrukwekkende gesprekken, afgelopen vrijdagavond. Je maakte op mij indruk

doordat je mensen met vreselijke verhalen je onverdeelde aandacht gaf. Ik kreeg er zelf

ook vertrouwen in dat je je persoonlijk wilt inzetten voor verbetering. Dat is nodig en

niet eenvoudig. En ik wil dat je weet dat je op ons kunt rekenen. Daarover het volgende:
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Je reageerde verbaasd dat ik het voorstel voor de "Groningenwet” niet kende. Dat past helaas

in een patroon waarin er veel wordt bedacht zonder de directe inbreng van Groninger

bestuurders. Dat vind ik gevaarlijk omdat het stuurlui aan wal kweekt. De kolossale

opgave raakt de kern van het werk van gemeenten en provincie. Daarom moet het

bestuurlijk en politiek worden (mee)gedragen door Groningse bestuurders. Een ZBO-

constructie voor de NCG is misschien geschikt voor uitvoerende taken, maar deugt niet

voor de versterkingsoperatie (die ook moet leiden tot energieneutrale huizen en die

‘krimpbestendig’ moet zijn).

Dat het anders kan, is in Groningen al bewezen. Bestuurlijke tyconen als Tjibbe Joustra en

Johan Remkes bewaren warme herinneringen aan de Herinrichtingswet, waarin

provincie- en gemeentebestuurders samen met vertegenwoordigers van het Rijk een

‘herinrichtingscommissie’ vormden. Die nam de besluiten die werden voorbereid en

uitgevoerd door de Landinrichtingsdienst.

Ook daar was doorzettingsmacht, maar democratisch gelegitimeerd. En ik heb er vertrouwen

in dat zo'n verantwoordelijke rol voor gemeente- en provinciebestuurders leidt tot

meer draagvlak en een snellere acceptatie. Ik vind dit een cruciaal onderwerp en praat

er graag nog even met je over door.

Je vroeg me om je de documentatie te mailen die ik je eerder al stuurde. Die voeg ik hierbij.

Belangrijk is om het volgende te bedenken:

e¢ Nederland, maar ook Groningen is niet gediend met een pijlsnelle afbouw naar nul. Dat

bepleiten wij ook niet. Wel ambitieuze afbouw, geen sluiting. De NAM en haar moeders

zijn ongerust over de grilligheid van het rijk. Maar voorspelbare verlaging

(gecombineerd met een verstandige herziening van de verdeelsleutels in het

gasgebouw) stuit op minder weerstand.

¢ Bij de opstelling van het schadeprotocol is het rijk tot nu toe de lastigste partij. En dat is

onverstandig, omdat de schadeathandeling tot nu toe voor Groningers het grootste

probleem is. Alle gesprekken vrijdag gingen daarover. Ruim 100.000 schademeldingen.

Bijna 20.000 in de wachtstand. Dat moet goed en royaal, anders blijft het tobben.

eo Met schadeafthandeling en versterking, hoe ambitieus ook, is het niet geregeld. In de

provincie met de hoogste werkloosheidscijfers van het land is essentieel dat we

perspectief bieden. Dat kan via de versterkingsoperatie (die natuurlijk ook veel werk

met zich meebrengt), maar dat kan ook doordat Nederland grootschalig investeert in

nieuwe energie in de provincie die er het meest geschikt voor is. De afbouw van de

Groninger aardgaswinning moet gepaard gaan met een stevige versnelling van echt
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nieuwe verdienmodellen in onze provincie. Daarvoor bestaan goede mogelijkheden.

Maar wat nodig is, is een nationale consensus dat ook dat nodig is voor een goede

afronding van het Groninger gashoofdstuk.

Ik realiseer me hoe weinig tijd je hebt. Maar ik stel het op prijs om over concrete oplossingen
met je in gesprek te blijven.

Met hartelijke groet,

René

In ons Handvest voor Dienstverlening kunt u lezen welke dienstveriening u van ons mag verwachten.

http://www _provinciegroningen_nl/loket/onze-dienstverlening/kwaliteitshandvest/
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